
ROMÂNIA
JUDEȚUL  COVASNA

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUICOVASNA

P R O C E S - V E R B A L n r.  28/2023

Încheiat  astăzi,  8  decembrie  2023,  orele  1200,  cu  ocazia  ȘEDINŢEI
EXTRAORDINARE, a Consiliului Local al oraşului Covasna.

Sunt prezenţi 8 consilieri în sala de ședințe, prin mediul online (SKYPE)
participă consilierii: dl Enea Nicolae, dl Bodo Tohotom, dl Jeszenovics Robert
Karoly și întârzie dna Becsek Eva. Lipsesc consilierii: dl Bocan Ioan Marcel, dl
Fulop Csaba, dl Jeszenovics Albert, dna Bodo Eniko și dna Sasu Izabella.

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyero Jozsef, secretar general al
orașului, dna Vasilica Enea și directorul adjunct al Direcției Economice, dl Antal
Levente.

Consilierii  au  fost  convocaţi  în  ȘEDINŢA  EXTRAORDINARĂ  prin
Dispoziția primarului nr.   705/2023, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin
afişare la sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail
la data de 4 decembrie 2023.

Dl Primar  urează bun venit  tuturor consilierilor  care participă la şedinţa
extraordinară a consiliului local din luna decembrie 2023, care se desfășoară în sala
de ședințe a Consiliului local al orașului Covasna.

Se propune alegerea unui președinte de ședință pentru luna decembrie 2023.
Este propusă dl consilier Molnar Janos ca președinte de ședință pentru luna

decembrie.
Se  aprobă  propunerea  cu  11  voturi  „pentru”  –  unanimitate,  după  care  se

adoptă 
HOTĂRÂREA NR. 176/2023

Cu privire la alegerea preşedintelui de şedinţă

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a
fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează: 

1.  Proiect  de  hotărâre  cu  privire  la  modificarea  HCL  nr.
145/2023 privind aprobarea contractării unei finanţări rambursabile interne în
valoare  de  până la 6.000.000 lei  în  vederea asigurării  finanțării  investițiilor
publice de interes local.
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2. Proiect de hotărâre privind împuternicirea reprezentantului Oraşului
Covasna în Consiliul de Administraţie la S.C. GOS-TRANS COM SRL pentru
a  lua  măsurile  legale  ce  se  impun  în  vederea  ducerii  la  îndeplinire  a
prevederilor Legii nr. 296/2023 privind unele măsuri fiscale- bugetare pentru
asigurarea sustenabilităţii financiare a României pe termen lung.

3. Proiect de hotărâre cu privire la desemnarea membrilor  în comisia
pentru predarea – preluarea drumurilor forestiere Borviz, Horgaz, Hancu și
drum deviere trafic greu în stațiunea Covasna.

Se supune la  vot  ordinea  de zi,  care  se  aprobă cu  11 voturi  „pentru”–
unanimitate.

Întră în ședință online dna consilier Becsek Eva.

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre
cu  privire  la  modificarea  HCL  nr.  145/2023 privind  aprobarea  contractării
unei  finanţări  rambursabile  interne  în  valoare  de  până  la  6.000.000  lei  în
vederea asigurării finanțării investițiilor publice de interes local.

Dl  Primar:  inițial  s-a  aprobat  contractarea  unei  finanțări  interne  de  6
milioane de lei pentru cofinanțarea proiectelor, am demarat procedura obligatorie
însă  comisia  de  avizare  a  împrumuturilor  ne-a  înștiințat  despre  faptul  că
împrumuturile se acordă doar pentru proiectele europene nu și  pentru acoperirea
corecțiilor. Ne conformăm, reducem suma de împrumutat, fără această hotărâre nu
se avizează creditul. A mai rămas cota de 25% pe care am câștigat dar încă nu ne-au
intrat banii.

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,
administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț

– AVIZ FAVORABIL
Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii

publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
DoamnaSecretar General – AVIZ FAVORABIL 
Discuții:  Dl  Neagovici:  normal  vom  încasa  suma  din  corecția  de  25%

cândva.
Dl Primar: da.
Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe

ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 177/2023
cu privire la modificarea HCL NR. 145/2023 privind aprobarea contractării unei

finanţări rambursabile interne în valoare de până la 6.000.000 lei în vederea
asigurării finanțării investițiilor publice de interes local
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Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi,  Proiect de hotărâre
privind  împuternicirea  reprezentantului  Oraşului  Covasna  în  Consiliul  de
Administraţie la S.C. GOS-TRANS COM SRL pentru a lua măsurile legale ce
se impun în vederea ducerii  la îndeplinire a prevederilor Legii nr. 296/2023
privind  unele  măsuri  fiscale-  bugetare  pentru  asigurarea  sustenabilităţii
financiare a României pe termen lung.

Dna Secretar: potrivit prevederilor Legii nr. 296/2023 privind unele măsuri
fiscal-bugetare  pentru  asigurarea  sustenabilității  financiare  pe  termen  lung  a
României,  conducătorii  autorităţilor  publice locale la care unităţile administrativ-
teritoriale sunt acţionari unici la societăţile comerciale, au obligaţia de a împuternici
reprezentanţii legali ai acestora în adunarea generală a acţionarilor sau consiliile de
administraţie, după caz, pentru a lua măsurile legale ce se impun în vederea ducerii
la îndeplinire a prevederilor Legii 296/2023. Astfel se propune dl director economic,
Bagoly  Zsolt  Lajos  ca  persoană  responsabilă  pentru a  lua măsurile  legale  ce  se
impun în vederea ducerii la îndeplinire a prevederilor Legii 296/2023.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre completat, pe articole
și pe ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 178/2023
privind împuternicirea reprezentantului Oraşului Covasna în Consiliul

de Administraţie la S.C. GOS-TRANS COM SRL pentru a aproba măsurile
specifice care sunt necesare pentru aplicarea prevederilor Legii nr. 296/2023

privind unele măsuri fiscale- bugetare pentru asigurarea sustenabilităţii
financiare a României pe termen lung

Se  trece  la  discutarea  punctului  3  de  pe  ordinea  de  zi,  Proiect  de
hotărâre cu privire  la  desemnarea  membrilor  în comisia  pentru predarea –
preluarea drumurilor forestiere Borviz, Horgaz, Hancu și drum deviere trafic
greu în stațiunea Covasna.

Dl Primar  prezintă detaliat referatul de aprobare și  arată că s-au început
demersurile  pentru preluarea drumurilor  forestiere.  În sfârșit  s-a finalizat  această
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procedură de preluare,  acum trebuie desemnați  membrii  în comisia  de predare –
preluare.

Inițial ne-am gândit să facă parte din această comisie mai mulți colegi din
cadrul primăriei, inclusiv de la urbanism ca să se poate verifica starea drumurilor în
momentul preluării, dar legea prevede că din comisie trebuie să facă parte primarul
orașului  și  contabilul  șef.  Atunci  propun  să  fie  membri  în  comisie  primarul  și
directorul economic.

Denumirile nu sunt scrise corect, nu putem corecta acum. Până acum aveam
probleme cu administrarea acestor drumuri, însă acum avem posibilitatea legală să
introducem în proiecte în care ele se vor încadra, vom căuta aceste posibilități de
finanțare, până atunci însă trebuie să întreținem aceste drumuri în condiții legale.

Comisia  juridică şi  pentru  administraţia  publică  locală,  apărarea  ordinii
publice,  respectarea  drepturilor  şi  libertăţilor  cetăţenilor,  cele  religioase  şi  alte
drepturi

– AVIZ FAVORABIL
Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe,

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț
– AVIZ FAVORABIL
Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL 

Discuții: Dl Neagovici: drumul rămâne forestier sau va fi drum public?
Dl Primar: trebuie să asigurăm regimul silvic.
Dl Gazda: ne-ar trebui hărțile pentru aceste terenuri.
Dl Primar: CF-urile sunt anexele Hotărârii de Guvern.
Dl Gazda: nu dă lungimea înscrisă în CF-uri.
Dl Primar: o să verificăm starea de fapt și dacă este diferență o să trecem

în procesul verbal.
Dl Vatany: după ce terminăm predarea – primirea să verificăm dacă putem

să corectăm denumirile.
Dna Secretar: denumirile așa erau în arhiva ocoalelor.
Dl Primar:  denumirile  s-au transcris  fonetic,  ne gândim la o soluție de

corectare.  
Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe

ansamblu, care este aprobat cu 12 voturi ,,pentru”, după care se adoptă

HOTĂRÂREA NR. 179/2023
cu privire la  desemnarea membrilor în comisia pentru predarea – primirea

drumurilor forestiere Borviz, Horgaz, Hancu si drum  deviere trafic greu în
stațiunea  Covasna

Nefiind alte discuţii doamna Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru
prezenţă şi închide şedinţa la orele 12.45.
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PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, SECRETAR GENERAL
                   MOLNAR JANOS                  AL ORAȘULUI COVASNA,
                                                                                         ENEA VASILICA
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